



ကျိပ်စွတ်မေးစားအတတ်တိကျ

Summa တာအိန်ဆုန်အိန်ချ်တရ်တကျါအတတ်မကျါ (Summa Health System) ပ်သုန်ပင်သးဝဲလတ်ကိတ်ခဲလတ်အဘဉ် ဃးဒီးကသံကသိတ်ကူစါလတ်တမု်လတ်ဘဉ်အိတ်တဖဉ်ဒုးအိန်ထိဉ်တကိတ်ခဲလတ်ကျိပ်စွတ်ဂီဝိတကပသုဝဲန့ဉ်လီ။ ပအိဉ်ဖဲအံလတ် ကမေးစါပုဆူးပုဆါတဖဉ်လတ် အကမေးန့ဉ်ဘဉ် ကသံကသိတ်ကူစါအတတ်န့ဉ်ဘျူးတဖဉ်ခိဖျိကိတ်စါဖိဉ်, ကိတ်ဖဲ, ဒီးတတ်ဆါဟံဉ်အတတ် တိကျါသုဉ်တဖဉ်န့ဉ်လီ။ ပအိဉ်ဒီးမေးစါန့ဉ်လတ်ယုန့ဉ်န့ဉ်တမေးစါအဂီဝိထံးခိဉ်ဘိလတ်အဟ့ဉ်မေးစါန့ဉ်တတ်ဆါဟံဉ်စုစရီအပူကသုအ ဂီန့ဉ်လီ။ နီနီန့ဉ်, ပုဆါလတ်အတတ်အိဉ်ဒီးတတ်အုဉ်ကိတ်ကိတ်ဂေးဒီးကြားဒီးတတ်မေးစါလီန့ဉ်အိတ်အပူန့ဉ်လီ။

တတ်မေးစါကျိပ်စွတ်ပုဆါဒီးအဝဲသုဉ်အဟံဉ်ဖိလိဖိတဖဉ်အဂီ

ပဟ့ဉ်ကျိပ်စွတ်မေးစါပုဆါလတ်အိဉ်ဒီးတတ်အုဉ်ကိတ်ဒီးအတတ်အုဉ်ကိတ်တလတ်တပုတဖဉ်အဂီခိဖျိပဟ့ဉ်ကုဉ်ဟ့ဉ်ဖးတတ်လတ်ကျိပ်စွတ်ဂီ လတ်ပုဆါအဂီန့ဉ်လီ။ Summa တာအိန်ဆုန်အိန်ချ်တရ်တကျါအတတ်မကျါ (Summa Health System) ဟ့ဉ် တတ်ဆုတ်ထိဉ်ဆုညါ တပတိတ်လတ်တလတ်အပူကလံဘဉ်န့ဉ်လီ။ ပအိဉ်ဖဲအံလတ်တတ်မေးစါပုဆူးပုဆါတဖဉ်လတ်အကမေးန့ဉ်ဘဉ်ကသံကသိတ်ကူစါအတတ်န့ ဘျူးတဖဉ်ခိဖျိကိတ်စါဖိဉ်, ကိတ်ဖဲ, ဒီးတတ်ဆါဟံဉ်အတတ်တိကျါသုဉ်တဖဉ်န့ဉ်လီ။ တနံအံန့ဟ့ဉ်ဝဲဒဉ်တတ်ဆါဟံဉ်စုစရီအပူတနီ မုတမု် ခဲလတ်မု်တန့ဘဉ်န့ဉ်, Summa တာအိန်ဆုန်အိန်ချ်တရ်တကျါအတတ်မကျါ (Summa Health System) က-

- ကတဲဘဉ်န့ဉ်လတ်လတ်န့ဉ်ဘဉ်တတ်မေးစါလတ်ဟ့ဉ်ဝဲဒဉ်တတ်ဆါဟံဉ်အကဒွဲစုစရီသုလတ်ဖဲလဲဉ်ဒီးဒဲလဲဉ်အဂုန့ဉ်လီ။
- ကမေးစါန့ဉ်လတ်ယုထံဉ်န့ဉ်ဝဲဒဉ်တတ်တိကျါလတ်ကြားမေးန့ဉ်တဖဉ်န့ဉ်လီ။
- ကဆဲးလီန့ဉ်န့ဉ်လတ်ကိတ်ဖဲ မုတမု် တတ်ဆါဟံဉ်အတတ်တိကျါတဖဉ်လတ်အကြားဒီးနတ်လိဉ်ဘဉ်အဂီလီ။

ဒီးသန့ထိဉ်အသးလတ်လတ်န့ဉ်ဘဉ်, ဒီးတတ်လတ်ကြားမေးန့ဉ်ဘဉ်လတ်-

- တတ်ကူစါကွတ်ထွဲလတ်တလတ်အပူကလံ
- တတ်ထုးစုလီအပူ
- တအိဉ်ဒီးစုအအုဉ်လတ်ဟ့ဉ်တတ်အပူကလံအဖိခိဉ်

ပုဆါဒီးအဝဲသုဉ်ပဟ့ဉ်ကုဉ်တတ်ဖိတဖဉ်ယုကျဲလတ် မုတ်အိဉ်ဒီးတတ်ယုထုမန့တဖဉ်လဲဉ်န့ဉ်လီ။ ပနံပတ်လတ်ပုဆါကိတ်ဂေးဒီးန့ဉ်ဟ့ဉ်တတ်အပူ လတ်ကွတ်ထွဲတတ်အိဉ်ဆုန်အိန်ချ်တရ်တကျါအတတ်မကျါအဂီတန့ဉ်လတ်ဘဉ်။ ပအိဉ်ဖဲအံလတ်ပတ်ဖျါဆုတ်တတ်ယုထုဒီးတတ်မေးစါလတ်ပုဆါလတ်အိဉ် ဒီးတတ်အုဉ်ကိတ် မုတမု် တတ်အုဉ်ကိတ်တလတ်တပုတဖဉ်အဂီဒီးမေးစါတတ်ပုဆါလတ်အကတိတ်မေးစါလတ်ပုဆါအဂီန့ဉ်လီ။

ကိတ်စါဖိဉ်တန့ဉ်တဘျီတတ်ဖိဉ်တတ်ယတ်အတတ်န့ဉ်ကျါ

ပုဆါမုတ်တဒီးန့ဉ်ဘဉ်တတ်မေးစါလတ်အတတ်ထိဉ်ဘးဝဲဒဉ်ကိတ်စါဖိဉ်တတ်မေးစါအတတ်ရဲဉ်တကျါတတ်ပင်ပနီဉ် အသိးဘဉ်န့ဉ်, Summa တာအိန် ဆုန်အိန်ချ်တရ်တကျါအတတ်မကျါ (Summa Health System) ကမေးစါလတ်အပူကလံလတ်ပုဆါအဂီခိဖျိတတ်စူးကါဝဲဒဉ်တတ် ဟ့ဉ်တတ်အဘူးအလဲအနီဉ်ထိဉ်လတ်အဒီးသန့ထိဉ်အသးလတ်ကိတ်စါဖိဉ်တတ်ဖိဉ်တတ်ယတ်အတတ်န့ဉ်ကျါတဖဉ်အပူန့ဉ်လီ။

ကိတ်စါဖိဉ်တတ်ဖိဉ်တတ်ယတ်အတတ်န့ဉ်ကျါတဖဉ်ကဲထိဉ်လိဉ်ထိဉ်ဝဲလတ်ပတ်ဖျါထိဉ်ကိတ်စါဖိဉ်တတ်န့ဉ်ဆဲးလီမံတန့ဉ်ဘဉ်တန့ဉ်အပူန့ဉ်လီ။ တတ်စးထိဉ်ကြားဝဲဒဉ်ဒီးတတ်မေးစါအမု်န့ဉ် မုတမု် ဒီးန့ဉ်တတ်မေးစါလတ်အလီခံကြားတတ်စံဉ်ညိဉ်ဆါတတ်ဝဲဒဉ်ခိဖျိတတ်န့ဉ်ကျါအသိန့ဉ်လီ။ တတ် ဟ့ဉ်ဆိတ်မေးစါအမု်န့ဉ်သုဉ်တဖဉ်ကြားတတ်စံဉ်ညိဉ်ဆါတတ်ဝဲဒဉ်ခိဖျိတတ်န့ဉ်ကျါအလီလံန့ဉ်လီ။ န့ဉ်လီကွတ်ပတ်ယတ်သန့ဖဲ- <http://aspe.hhs.gov/poverty/> လတ်ကွတ်တတ်န့ဉ်ကျါလတ်တတ်အံဒီးအပူကွတ်န့ဉ်တဖဉ်လတ်အဘဉ်တတ်ရလီပတ်ဖျါခိဖျိ ကိတ်အမဲရ ကတ်မေးစါတတ်အိဉ်ဆုန်အိန်ချ်ဒီးပုဆါပုဆါကညိဝဲကျါ (U.S. Department of Health and Human Services) န့ဉ်လီ။



- ပဟ့ၣ်ကလိတ်မၤစၢၤလၢပုၤလၢအဒိးန့ၣ်ဘၣ်ကီၢ်စၢၤဖိၣ်တၢ်ဖိၣ်တၢ်ယၢ်အတၢ်န့ၣ်ကျဲအါန့ၣ်ခံစးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- ပကွၢ်ထွဲပုၤလၢတၢ်မၤစၢၤလီၤတၢ်အပူၤအါအါဂီၢ်ဂီၢ်လၢအဒိးန့ၣ်ဘၣ်ကီၢ်စၢၤဖိၣ်တၢ်ဖိၣ်တၢ်ယၢ်အတၢ်န့ၣ်ကျဲလၢအါန့ၣ်လွံၣ်စးတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- ပမၤစၢၤလီၤန့ၣ်သိးတဖၣ်ဒီးပအၢၣ်လီၤတူၢ်လိာ်ယုၣ်ဒီးပုၤဘၣ်ဟ့ၣ်ပနံၣ်တၢ်ကၢအပူၤလၢပုၤဆါလၢအမၤန့ၣ်ဘၣ်ကီၢ်စၢၤဖိၣ်တၢ်ဖိၣ်တၢ်ယၢ်အတၢ်န့ၣ်ကျဲလၢအါန့ၣ်လွံၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

Summa တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲအတၢ်မၤကျဲ (Summa Health System) ကူၤစါယါဘျါ ဝဲဒၣ်ပုၤဆါကိးဂၤဒဲးလၢတၢ်သ့ၣ်အိၣ်သးအိၣ်အပူၤ, ပုၤဒီးသူးသ့ၣ်လၢအလီၤပာ်ကဲဒီးယူးယိၣ်ပာ်ကဲဝဲဒၣ်ပုၤဆါစးထီၣ်လၢပုၤဆါအလီၤမံခးအကပၤတုၤလီၤဆူတၢ်ထၢစ့စရိအဝဲဒၣ်ဒီးတၢ်မၤလီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ပတံထီၣ်အလံာ်တက့ၢ်ဒိးအိၣ်ဝဲဒဲတၢ်န့ၣ်ဆဲးလီၤဆိမံၤအပူၤ, တၢ်တူၢ်လိာ်/တၢ်ဆဲးလီၤမံၤ, ဒီးတၢ်ယုထၢဆဲးလီၤမံၤလၢပုၤယဲၤသန့အပူၤလၢတၢ်မၤညိထီၣ်တၢ်ဒုးန့ၣ်ပာ်ဖျါဆိသးဒီးတၢ်စးထီၣ်ပတံထီၣ်တၢ်အကျိၤအကျဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်လိာ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤလၢတၢ်မၤပုၤလံာ်တက့ၢ်ဒိးအဂီၢ်, အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်သံဒီးတဖၣ်, မ့တမ့ၢ် မ့ၢ်အဲၣ်ဒီးတဲသကိးတၢ်ဒီးပုၤဆါအခၢၣ်စးလီၤလီၤန့ၣ်, ဝံသးစူၤကိးတဲတၢ်ဒီးပကျိၣ်စ့ဂ့ၢ်ပီပုၤဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်ဖိအကျိၤတဂၤတက့ၢ်. ပအိၣ်ဝဲအံၤလၢတၢ်မၤစၢၤန့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်သံဒီးလၢအဘၣ်ယးဒီးနကံာ်စိတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်အဘူးအလဲ မ့တမ့ၢ် တၢ်တီၢ်ကျဲလၢအအိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်, ဝံသးစူၤကိးလီၤတဲစိတက့ၢ်. ပမၤသကိးတၢ်ဒီးပုၤဆါတဂၤဘၣ်စုၣ်စုၣ်လၢတၢ်မၤစၢၤအဝဲသ့ၣ်တဂၤလၢလၢအတၢ်တုၤထီၣ်ဘးဒ်အတၢ်လိာ်ဘၣ်အသိးဒီးအတၢ်မၤသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.